

Еженедельник новостей МДС, 1-4 сентября 2020

IBC Weekly News, September 1-4, 2020

Объявления

[Кыргызско-венгерский бизнес-форум](#) пройдет **28-29 сентября в Будапеште** в рамках визита Президента КР в Венгрию. Заявки на участие направлять по эл. почте ttaalaibekova@gmail.com.

Агентство по продвижению и защите инвестиций КР приглашает представителей бизнес-сектора принять участие в [международной выставке IT-технологий Japan IT Week](#), которая пройдет 28-30 октября в Токио, Япония. По всем вопросам обращаться в АПЗИ по эл. почте ippakr2019@gmail.com.

Проект «Центральная Азия готова к торговле» приглашает МСП принять участие в **конкурсе по отбору бенефициаров проекта** по компоненту «Эл. коммерция». [Подробнее](#)

В Программу «Финансирование субъектов предпринимательства» дополнительно включен [ряд направлений льготного кредитования](#).

Новости членов МДС

"Кумтор Голд Компани" [перечислила более 78 миллионов сомов](#) (эквивалент в 1 миллион долларов США) на счет Министерства здравоохранения КР на борьбу с COVID-19 и улучшение системы здравоохранения в стране.

С 1 сентября «Оптима Банк» [снизил минимальную комиссию](#) за обналичивание средств в банкоматах сторонних банков для держателей карт Visa.

Проведенная [MegaCom](#) в июле модернизация ряда станций существенно **увеличила пропускную способность сети 4G**.

Announcements

[The Kyrgyz-Hungarian Business Forum](#) will take place on **September 28-29 in Budapest** as part of the visit of the Kyrgyz President to Hungary. Applications for participation email to: ttaalaibekova@gmail.com.

The Investment Promotion and Protection of Agency of the Kyrgyz Republic invites representatives of the business sector to take part in [the international IT exhibition, Japan IT Week](#) to be held from October 28 to 30 in Tokyo, Japan. For all questions, e-mail the IPPA to: ippakr2019@gmail.com.

Ready4Trade Central Asia project invites small and medium-sized enterprises to participate in the competition to select project beneficiaries for the e-commerce component. [More details](#)

The Financing of Entrepreneurship Entities Government Program [additionally includes](#) several of areas of concessional lending.

News from IBC members

Kumtor Gold Company [contributed over 78 million soms](#) (an equivalent of US \$1 million) to the account of the Health Ministry of the Kyrgyz Republic to fight COVID-19 and making repairs to health care institutions in the country.

From September 1, **Optima Bank** [has reduced the minimum commission](#) for withdrawing funds from ATMs of third-party banks for Visa cardholders.

The modernization of a number of stations carried out by [MegaCom](#) in July has significantly **increased the bandwidth of the 4G network**.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 1-4 сентября:

Утвержден [План действий Правительства КР](#) на 2020 год по обеспечению социальной стабильности, устойчивости экономики и поддержанию доходов населения. Госфиннадзор разработал [законопроект по бухгалтерскому учету](#)

Минэкономики КР предлагает [расширить возможности трудовых мигрантов](#) и соотечественников, проживающих за рубежом и планирующих инвестировать в экономику КР.

[ЖК КР одобрил законопроект](#) о ратификации Соглашения о финансировании между КР и МАР по проекту экстренной поддержки МСБ

Law review

IBC has compiled [a weekly law review](#) for **September 1-4, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

[The Action Plan of the Government](#) of the Kyrgyz Republic for 2020 to ensure social stability, economic stability and maintenance of the population's income approved. The State Service for Regulation and Supervision of the Financial Market [has drafted a bill on accounting](#)

The Economy Ministry [suggests expanding the opportunities of labor migrants](#) and compatriots living abroad and planning to invest in the Kyrgyz economy

The Parliament [approves the bill on ratification](#) of Financing Agreement between the KR and IDA for the project of SMEs emergency support

МДС в СМИ

В [интервью «Комсомольской правде»](#) глава МДС Аскар Сыдыков рассказал об успехах бизнес-ассоциации, которая отмечает юбилей – 20 лет со дня образования, а также о проблемах бизнеса и о его выживании в постпандемический период.

В [программе КТРК «Ала-Тоо»](#) эпидемиолог Элден Кайчикеев рассказал о целях и задачах Экспертно-консультативного совета по минимизации последствий COVID-19 в Кыргызстане. Эта площадка создана по инициативе МДС.

IBC in the media

In an [interview with Komsomolskaya Pravda](#), the IBC head Askar Sydykov spoke about the successes of the business association, which celebrates its 20th anniversary, as well as the problems of business and its survival in the post-pandemic period.

[In the Ala-Too TV program](#), epidemiologist Elden Kaychikeev spoke about the goals and objectives of the Expert Advisory Council (EAC) aimed at minimizing the consequences of COVID-19 in Kyrgyzstan. The EAC was created at the IBC initiative.

Дайджест СМИ

Читайте наш [дайджест СМИ](#) за 1-5 сентября: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Товарооборот Кыргызстана и Узбекистана [доведут до \\$1 миллиарда](#)

Avia Traffic Company [внесли в реестр](#) Международной ассоциации воздушного транспорта (IATA)

Прибыль Нацбанка за два месяца [увеличилась на 49 млн сомов](#)

Шавкат Мирзиёев подписал документ о [цифровизации судебной власти](#)

В Казахстане действует [налоговая амнистия для физлиц](#)

Крупнейшие [месторождения золота](#)

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for **September 1-5, 2020**: economy, business and investment:

Trade turnover of Kyrgyzstan and Uzbekistan [to reach \\$1 billion](#)

Avia Traffic Company [entered the register](#) of the International Air Transport Association

Profit of the National Bank of Kyrgyzstan increased [by 49 million soms in two months](#)

The Uzbek President signs a document on [digitalization of the judicial system](#)

[Tax amnesty for individuals](#) is in effect in Kazakhstan

The largest [gold deposits in Kyrgyzstan](#) (map & infographics)

[Кыргызстана](#) (карта, инфографика)
Налоговая служба КР [собрала на 20.2% больше налогов](#), чем планировала
[27 стран Европейского союза](#), с которыми Кыргызстан ведет торговлю

The Tax Service of the Kyrgyz Republic [collected 20.2% more taxes](#) than planned
From Germany to Cyprus: [27 European Union countries](#) with which Kyrgyzstan trades
[Gold prices hit a 9-year high](#) and continue to rise



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.